
 

          Skoletoiletternes fremtidige standard 

 

Det er så glædeligt, at der nu trods alt kommer gang i anlægsinvesteringerne på skoleområdet. Når turen 
kommer til skoletoiletterne, så er det vigtigt at komme godt videre, for en renovering eller et spritnyt toilet 
løser ikke problemerne med de uhumske toiletter, som man har læst og hørt om, der forefindes.  

Det kunne blive et spændende indsatsområde for skolebestyrelserne og elevrådene. På Aabybro Skole var 
de yngste elever godt trætte af svineri på gulvet, papir i håndvasken eller store mængder toiletpapir i 
kummen, når de skulle på toilettet. På deres månedlige børnemøde, var emnet ”ulækre toiletter” stort set 
altid på dagsordenen.  

På den måde opstod ideen med at lade en opsynsperson hjælpe de yngste elever med at få styr på 
hygiejnen og tjekke, at alle vaskede hænder. Den praktiske medhjælper på skolen sad udenfor toiletterne i 
en uge, og det var skolens håb, at denne lille hjælp kunne få eleverne til at holde toiletterne rene fremover. 

Andre skoler her forsøgt at involvere eleverne, og man kunne sagtens forestille sig, at hver klasses elever 
skiftedes til at have en inspektørrolle svarende til den funktion en duks har - med ansvarsområdet toiletter. 

Men det er vist kun fantasien, der sætter grænser for, hvilke muligheder de enkelte skoler har for at løfte 
dette ofte tabubelagte område. En god og gennemtænkt løsning på området, som supplement til den 
professionelle rengøring, vil have en stor betydning for elevernes generelle trivsel, velvære og 
indlæringsparathed. 
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